

# 113學年度日間學士班美術學院科目學分表

College of Fine Arts

## 一、教育目標：

秉持校之教育目標，傳承「真、善、美」的校訓精神，傳承古今中外美術之內涵精粹，探研美術知能與藝術史觀，學術理論與創作實踐並重，映照當代社會萬象與人文思想情境，結合傳統美術特質與現代文明科技，培養具人文素養與宏觀思維的現代美術專業人才。

Education objectives:

Adhering to the school's educational goals, we uphold the spirit of the school motto "Truth, Goodness, Beauty", inheriting the essence of art from ancient and modern times, both domestically and internationally. We explore the knowledge and abilities of art, delve into art history, and emphasize the integration of academic theory and practical creation. Reflecting the myriad aspects of contemporary society and humanistic thoughts, we combine traditional artistic characteristics with modern civilization and technology, aiming to cultivate modern art professionals with humanistic literacy and macroscopic thinking.

## 二、核心能力綱目：

1. 培養美術知能，充實內涵情思。
2. 參研藝術史論，厚植鑑賞學養。
3. 輔導創作表現，開拓自我風貌。
4. 傳承本土滋養，吸收世界潮流。
5. 多元互資互用，拓展藝術脈絡。

Specialized core competencies:

1. Cultivate artistic knowledge and enrich inner emotions.
2. Engage in research on art history to deepen appreciation and understanding.
3. Guide creative expression to explore individual style.
4. Inherit indigenous cultural nourishment while embracing global trends.
5. Foster mutual exchange and utilization of diverse resources to expand artistic horizons.

## 三、修課說明：

(1) 本院各學系日間學士班學生至少需選修院共同必修課程2學分，選修課程8學分，始得畢業。

(2) 各學系之畢業學分數認定依各學系規定。

Instruction for course selection:

1. Each department's daytime undergraduate students are required to take a minimum of 2 credits of compulsory courses and 8 credits of elective courses offered by the college in order to graduate.
2. The determination of graduation credits for each department is subject to the regulations of the respective department.

113學年度日間學士班美術學院科目學分表  
College of Fine Arts

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
不分組	院課程	專院必修	2	
	College course	Bachelor College Required		
不分組	院課程	專院選修	8	
	College course	Bachelor College Optional		

其他規範：  
申請碩士學位考試前需通過英檢中級初試或相當於英檢中級程度以上之外語鑑定考試，否則需修習本校開設之「研究生英語專班」課程2 學分及格（不列入畢業學分數），惟凡各大學院校外語相關科系獲得學士以上學位畢業者，視同通過外語檢定之規範，可申請免修。

其他相當於英檢中級程度以上能力對照表：

法語鑑定文憑\*(DELF/DALF)：DELF B1/DELF Pro B1

法語能力測驗\*(TCF)：300-399 分

德語(Goethe Institut 主辦考試)：Goethe-Zertifikat B1

俄語(TORFK)：Level 2 Threshold

西語(DELE)：B1(進階級)

義大利語(CILS)：B1 Intermediate

韓語(TOPIK)：中級3 級

日本語檢定(JLPT)：N3

越南語：中級240-319 分











